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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 94 . §-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek dr . Kóka János
gazdasági és közlekedési miniszter úrhoz :

Milyen feltételekre számíthatnak a megújuló energiaforrások felhasználásával villamos-
energiát termelő vállalkozások ?

Tisztelt Miniszter Úr !

Hazánk évtizedek óta rendkívüli mértékben kitett a nemzetközi energia piac árváltozásainak .
A gazdasági növekedés három évtizede alacsony tempója is nagymértékben magyarázható
azzal, hogy a folyamatosan dráguló import energia miatt a versenyképességi
követelményeknek csak részben tudunk megfelelni . Az elkövetkezendő évtizedben sem lesz
ez másként, hiszen a jelenleg legfontosabb energiahordozók (kőolaj, földgáz) ára az egekbe
tör. Az Európai Unió tagországai hazánkhoz hasonló helyzetben vannak, ezért már évekkel
ezelőtt sikerrel kísérleteztek megújuló energiaforrások beállításával . Az EU 15-ök, már 1997-
ben villamos-energia szükségletük mintegy 14 %-át biztosították megújuló forrásokból . Ez az
arány 2olo-re meghaladja a 2o %-ot. Hazánk ez irányú teljesítménye elhanyagolható . A
megújuló energiaforrások felhasználása, jórészt a vidéki háztartások, fa tüzelésére
korlátozódnak, illetve újabban néhány nagy erőművet állítottak át fa tüzelésűvé . (Utóbbinak
több a nemzetgazdasági kára, mint a haszna .) Emiatt jelentősen megugrott a tűzifa ára, és
elkezdődött az erdők letarolása anélkül, hogy az erdőterületek utánpótlásáról netán energia
erdők telepítéséről gondoskodnának .

Fentiek alapján a következőket kérdezem :

1)

	

Van-e átvételi kötelezettségük a szolgáltatóknak a megújuló energiahordozók által
termelt villamos-energiára ?

2)

	

Mekkora a min. teljesítmény, amit a megújuló energiát termelőknek biztosítaniuk kell
ahhoz, hogy tőlük az áramot átvegyék ?
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3) Milyen műszaki követelményeket támasztanak a szolgáltatók az átvételhez? Vannak-e
érvényben olyan jogszabályok, amelyek gazdaságtalanná teszik a termelést, pl . :
különféle illetékek szedése, hálózat használati díj stb . ?

4)

	

Piaci, vagy hatósági ármegállapítás érvényes az alternatív módon termelt villamos-
áram átadásakor ?

5)

	

Mik a jelenleg érvényes kWó -ra vetített árak és mi az árváltoztatások rendje ?

Fentiekre várom szíves válaszát .

Budapest, 2oo5. július 8.

Üdvözlettel :

Dr. Boros Imre
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